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/Referat 

Møde i det centrale udvalg 

Dato: 8. november 2023 

2023 kl. 14.00 til 16.00 

Sted: Skelbækgade 
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Anne-Dorthe Sørensen, Københavns Kommune 
Malene Balle Ricken, Region Hovedstaden 
Helle Udsen, Brøndby Kommune 
Gitte Tønnes. Region Hovedstaden 
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Fra SOSU H 
Gitte Brodersen 
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John Steffensen 
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1. Godkendelse af dagsorden  

 
2. Referat af mødet i det lokale uddannelsesudvalg den 23. august 2023 

 
3. Opsamling af de øvrige udvalgs drøftelser i forlængelse af den fælles LUU-dag 
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5. AMU 

 
6. Forslag mødedatoer 2024 

 
7. Orientering fra SOSU H 

 
8. Orientering fra medlemmer og formandskab 

 
9. Eventuelt 

 

Referat 
 

1. Godkendelse af dagsorden  
Udvalget godkendte den udsendte dagsorden til mødet den 8. november 2023. 
 
 

2. Referat af mødet i det lokale uddannelsesudvalg den 23. august 2023 
Der var udsendt et udkast til referat af udvalgsmødet den 23. august. Der var ikke 
kommet bemærkninger til referatet, og det var dermed godkendt. Udvalget havde ikke 
supplerende bemærkninger. 
 
 

3. Opsamling af de øvrige udvalgs drøftelser i forlængelse af den fælles LUU-dag 
Der var udsendt et bilag med opsamling af de øvrige udvalgs drøftelser i forlængelse 
af den fælles LUU-dag. 
 
Afholdelse af en fælles LUU-dag i 2024? 
Der var enighed på tværs af udvalgene om, at der bør gennemføres en fælles LUU-dag 
i 2024. Udvalget besluttede, at skolen til næste møde vender tilbage et forslag til dato 
for en fælles LUU-dag i 2024. 
 
Bæredygtighed – bæredygtige uddannelser 
Bæredygtighedsbegrebet blev nævnt på den fælles LUU dag, og er efterfølgende drøf-
tet kort i et par af de andre LUU’er. Samtidig er bestyrelsens Strategi 2026 bygget op 
ud fra bæredygtighedsbegrebet. Udvalget drøftede på det grundlag mulige perspekti-
ver ved at bruge ”bæredygtighed” som en overordnet ramme i forhold til indholdet på 
den fælles LUU-dag. 
 
Udvalget drøftede, at der er mange vinkler på bæredygtighedsbegrebet. Der er den 
miljømæssige side, hvor en vinkel kan være, hvordan eleverne udvikler viden og for-
ståelse af affaldshåndtering, genanvendelse og resurseforbrug. Der er desuden et 
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perspektiv i forhold til elevernes egen sundhed og trivsel, og deres viden og opmærk-
somhed på borgernes sundhed og trivsel. 
 
Udvalget havde en drøftelse af, hvordan bæredygtighed indgår eller kan indgå i ud-
dannelserne – fx i uddannelsesmålene og fx i LUP’en. 
 
Det blev nævnt, at det er vigtigt, at det mulige tema tager udgangspunkt i, hvad LUU 
har indflydelse på, og hvor LUU kan medvirke. Det er bestyrelsen, der er ansvarlig for 
driften, mens LUUs opgaver knytter sig til den indholdsmæssige side af gennemførel-
sen af uddannelserne. 
 
Punktet blev afsluttet med, at udvalget besluttede, at der arbejdes videre med henblik 
på at kvalificere temaet. Det blev fremhævet, at eleverne og deres holdning og tanker 
bør inddrages, og de øvrige udvalg i LUU bør inddrages. 
 
Punktet kommer på dagsordenen på udvalgets næste møde. 

 
 

4. EUX 
EUX SOSU eleverne afslutter deres uddannelse i efteråret og har derfor ikke mulighed 
for studenterfejring og kørsel som de øvrige studenter i foråret. 
 
Det er muligt at foretage mindre ændringer i uddannelsen, så EUX SOSU også afslut-
ter i foråret.  
 
Udvalget mente, at det er godt at elevernes ønske kan blive mødt, at ændringerne ikke 
bør give problemer. Udvalget støtter, at ændringerne bliver gennemført. 

 
 

5. AMU 
Ulla indledte punktet. AMU har til formål at kunne møde de behov for kompetencer, 
som der er brug for på arbejdsmarkedet – og det kan omfatte både det faglige ind-
hold og tilrettelæggelsen af AMU. Udvalgets drøftelser tog udgangspunkt i, hvordan 
AMU kan indgå i forhold til, at der ses et voksende antal ufaglærte på SOSU-området 
og det pædagogiske område – og samtidig er der et italesat behov for flere faglærte 
på de to områder. 
 
Udvalget indledte drøftelserne med at konstatere, at der allerede er flere ting i gang – 
rotationsprojektet i Brøndby og større aktivitet på de AMU-pakker, der hænger sam-
men med EUV1. 
 
Ulla nævnte, at FEVU bør se på muligheden for forløbsprøver i forbindelse med AMU-
pakker. Deltagerne skal til prøve i hvert af de AMU-mål, der indgår i en AMU-pakke. 



 

4 

Forløbsprøver vil være en forenkling og passe bedre til tilrettelæggelsen af undervis-
ningen. 
 
Udvalget havde en længere drøftelse af fordele og eventuelle ulemper ved EUV 1 på 
17 uger i forhold til EUV1 på 10 uger med to AMU-pakker. Det blev nævnt, at modellen 
med AMU-pakker kan være en fordel for medarbejdere, der i et stykke tid ikke har væ-
ret i uddannelsessystemet. På den anden side blev det fremhævet at EUV1 på 17 uger 
sikrede en højere faglighed. Der er fortsat behov for flere faglærte på begge områder, 
og der er brug for, at flere ufaglærte bliver faglærte enten gennem den ene eller den 
anden EUV1 model. 

 
 

6. Forslag mødedatoer 2024 
Der var udsendt et forslag til mødedatoer fro 2024. Der var et forslag til ændring af 
datoen for det første udvalgsmøde i 2024. Der udsendes et nyt forslag til dato. 

 
 

7. Orientering fra SOSU H 
Gitte orienterede om, at FEVUs planlagte opdatering af Farmakologi er udsat, så der 
er ikke nyt på nuværende tidspunkt. 
 
Det Nationale Rammepapir om mulighederne for udveksling af informationer mellem 
skolen og oplæringen er ved at blive konkretiseret, og nogle af løsningerne er ved at 
blive afprøvet. 
 
Kompetencecenteret udbyder Temadag om sprogudviklende støtte (Oversigt er ved-
lagt referatet). 
 
FEVU havde sendt en orientering om Skills i 2024 og Euro Skills i Herning 2025. Udval-
get havde en kort drøftelse uhensigtsmæssighederne i planen. 
 
 

8. Orientering fra medlemmer og formandskab 
Rie orienterede om, at der er nogle tomme FOA-pladser i udvalget, og at FOA vil finde 
repræsentanter. 
 
 

9. Eventuelt 
Der var ikke bemærkninger under punktet. 
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